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Rada Miasta Poręba 
RM.0002.57.2023 

Protokół nr 57/2023 

LVII Sesja w dniu 30 października 2023r. 
Obrady rozpoczęto 30 października 2023r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 
11:24 tego samego dnia. 
Miejsce: Obrady LVII sesji Rady Miasta odbyły się w budynku Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Porębie, w Sali nr 28. 
Prowadzący obrady: Przewodnicząca Rady Miasta Poręba Elżbieta Kołodziej 
Protokolantka: Anna Winczakiewicz 
Numery podjętych uchwał: LVII/582/23 – LVII/586/23 
Załączniki do protokołu: 

1. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym; 
2. Imienne wykazy głosowania radnych; 
3. Uchwały od nr LVII/582/23 – LVII/586/23. 
 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Mariusz Błaszczuk 
2. Grażyna Furmanek 
3. Krzysztof Hamerlik 
4. Ewelina Janeczek 
5. Przemysław Kiliański 
6. Elżbieta Kołodziej 
7. Mariusz Kołton 
8. Marcin Kucia 
9. Jolanta Łakomska 
10. Jarosław Machura 
11. Marek Miśta 
12. Krystyna Rok 
13. Tomasz Turek 

Nieobecni: 

1. Agnieszka Ajchenlaub 
2. Barbara Gola 

Lista obecności gości: 

1. Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra. 
2. Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran. 
3. Skarbnik Miasta Poręba Joanna Mucha. 
4. Radca Prawny Michał Szachnitowski. 
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5. Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil Kowalik. 
6. Mieszkanka Miasta Poręba Elżbieta Żołnowska. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej otworzyła LVII Sesję Rady 
Miasta Poręba w dniu 30 października 2023 r. o godz. 900, powitała 
uczestniczących w sesji radnych, Burmistrza Miasta, Sekretarz Miasta, Skarbnika 
Miasta Poręba, kierowników jednostek organizacyjnych, kierowników i pracowników 
urzędu miasta oraz mieszkańców. 

Zgodnie z listą obecności Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej stwierdziła, że na 

moment otwarcia sesji w obradach uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Wraz z zawiadomieniem o zwołaniu LVII Sesji Rady Miasta na dzień 30 października 

2023 roku radni otrzymali następujący porządek obrad sesji: 

 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie protokołu z LVI sesji Rady Miasta Poręba. 
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami kolejnych umów 
dzierżawy. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Sprawy różne. 
6. Zamknięcie sesji. 
 

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego 
porządku obrad. 

Głos zabrała Radna Ewelina Janeczek, członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

zgłosiła wniosek formalny o dodanie do porządku obrad 3 projektów uchwał:  

 

1. Projekt uchwały w sprawie skargi na Burmistrza Miasta Poręba; 
2. Projekt uchwały w sprawie petycji dotyczącej utworzenia Gminnej Straży 

Energetycznej; 
3. Projekt uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z 

petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: 
kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu 
egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie. 
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Radna poinformowała, że projekty uchwał oraz stanowiska komisji zostały radnym 
przesłane w dniu 26.10.2023r. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie skargi na Burmistrza Miasta 
Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, 
Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (2) 
Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie petycji dotyczącej 
utworzenia Gminnej Straży Energetycznej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, 
Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (2) 
Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 
nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o 
postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, 
Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
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Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (2) 
Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 
 
Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego 
porządku obrad. 

Głos zabrał Burmistrz Miasta Poręba, zgłosił wniosek formalny o dodanie do porządku 

obrad 1 projektu uchwały:  

 

1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok. 

 
Głosowano wniosek w sprawie: 
dodania do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 
Poręba na 2023 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, 
Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (2) 
Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 
 
 

Przewodnicząca poinformowała, że projekty dodanych uchwał będą zapisane w 
porządku obrad po zmianach w bloku uchwał pod nr 4.b., 4.c., 4.d., 4.e. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie protokołu z LVI sesji Rady Miasta Poręba. 
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami kolejnych umów 
dzierżawy; 
b) skargi na Burmistrza Miasta Poręba; 
c) petycji dotyczącej utworzenia Gminnej Straży Energetycznej; 
d) wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy 
ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania cywilnego, 
kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych 
powiązanych tematycznie; 
e) zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok. 
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5. Interpelacje i zapytania. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie sesji. 
 

 

2. Zatwierdzenie protokołu z LVI sesji Rady Miasta Poręba. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poinformowała, że protokół z LVI 

Sesji Rady Miasta Poręba, która odbyła się w dniu 25 września 2023 roku został 

przesłany radnym drogą elektroniczną w dniu 12 października 2023r., a także był 

wyłożony w Biurze Obsługi Rady Miasta. Poinformowała, że do dnia 20 października 

2023r. nikt nie zgłosił uwag do protokołu. 

Głosowano w sprawie: 
zatwierdzenia protokołu z LVI sesji Rady Miasta Poręba..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Przemysław Kiliański, 
Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta Łakomska, Jarosław 
Machura, Marek Miśta, Tomasz Turek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krystyna Rok 
BRAK GŁOSU (1) 
Ewelina Janeczek 
NIEOBECNI (2) 
Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 
 
 
 
3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca poinformowała, iż sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym radni otrzymali w wersji elektronicznej. 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do sprawozdania. 

Radna Ewelina Janeczek poprosiła o rozwinięcie następujących punktów, na które 
Burmistrz udzielił odpowiedzi: 

1. Delegacja dn. 03.10.2023r. do Urzędu Miejskiego w Sosnowcu w sprawie OZE 
– II etap; 
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:08:04). 
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2. Delegacja do Łodzi w dniach 17-18 października 2023r.; 

Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:10:01). 
 

3. Spotkanie dnia 19.10.2023r. w Urzędzie Miejskim w Zawierciu w sprawie 
transportu miejskiego; 
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:14:43). 
Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra poinformował o decyzji Prezydenta 
Zawiercia dot. wprowadzenia nieodpłatnego transportu publicznego dla 
mieszkańców Zawiercia oraz konsekwencjach tej decyzji dla innych gmin 
będących stronami porozumienia. 

4. Spotkanie w dniu 11.10 w Urzędzie Miasta z firmą Interbroker w sprawie 
ubezpieczeń; 
Utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:30:11). 

 

Burmistrz Miasta Poręba uzupełnił sprawozdanie międzysesyjne o kolejne tematy: 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 00:33:12): 

1. 21.10.2023r. – udział w XXII Biegu Papieskim oraz pikniku ekologicznym, 
zorganizowanym przez Szkołę Podstawową nr 2; 

2. 22.10.2023r. – ogólnopolski turniej piłki siatkowej dziewcząt (hala sportowa 
przy Szkole Podstawowej nr 1); 

3. 23.10.2023r. – udział w posiedzeniu Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 
oraz Komisji Rewizyjnej; 

4. 24.10.2023r. – udział w posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz 
Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej, a także udział w 
powiatowych targach pracy w Zawierciu; 

5. 26.10.2023r. – udział w posiedzeniu Rady Powiatu, udział w wykładzie w 
Szkole Podstawowej nr 1 na temat powstania placówki; 

6. 27.10.2023r. – wyjazd do Urzędu Marszałkowskiego (odbiór dofinansowania 
dla OSP2 na zakup sprzętu ochronnego). 

 
 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami 
kolejnych umów dzierżawy 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na komisjach 
stałych Rady Miasta. 
Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi 
dzierżawcami kolejnych umów dzierżawy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, 
Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (2) 
Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 
 
Uchwała została podjęta 13 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 
Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVII/582/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

b) skargi na Burmistrza Miasta Poręba 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały wraz ze stanowiskiem 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został przesłany radnym drogą elektroniczną dnia 

26.10.2023r. 

Radca Prawny Michał Szachnitowski omówił projekt uchwały. 

Przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:45:50). 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Radna Jolanta Łakomska zapytała, jaki organ jest właściwy do załatwienia sprawy 
oraz czy strona została pouczona o możliwości odwołania. 

Odpowiedzi udzielił Radca Prawny Michał Szachnitowski. 
Przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:47:55). 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie skargi na Burmistrza Miasta Poręba.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, 
Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 
NIEOBECNI (2) 
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Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 
Uchwała została podjęta 13 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 
Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVII/583/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

c) petycji dotyczącej utworzenia Gminnej Straży Energetycznej 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały wraz ze stanowiskiem 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został przesłany radnym drogą elektroniczną dnia 

26.10.2023r. 

Radca Prawny Michał Szachnitowski omówił projekt uchwały. 

Przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:49:30). 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra poinformował o działaniach Gminy mających 

na celu dywersyfikację źródeł energii. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie petycji dotyczącej utworzenia Gminnej Straży 
Energetycznej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, 

Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 

Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 

 

Uchwała została podjęta 13 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 
Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVII/584/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

d) wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu 
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egzekucyjnym w administracji i innych powiązanych tematycznie 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały wraz ze stanowiskiem 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został przesłany radnym drogą elektroniczną dnia 

26.10.2023r. 

Radca Prawny Michał Szachnitowski omówił projekt uchwały. 

Przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video (nagranie od 00:53:48). 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z 

petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w 

administracji i innych powiązanych tematycznie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, 

Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 

Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Krystyna Rok, Tomasz Turek 

NIEOBECNI (2) 

Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 

 

Uchwała została podjęta 13 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 
Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVII/585/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

e) zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był omawiany przez 

Skarbnika Miasta Poręba na komisjach stałych Rady Miasta, został przesłany radnym 

drogą elektroniczną dnia 26.10.2023r. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy radni mają pytania, uwagi do projektu. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 
przyjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Poręba na 2023 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Mariusz Błaszczuk, Grażyna Furmanek, Krzysztof Hamerlik, Ewelina Janeczek, 
Przemysław Kiliański, Elżbieta Kołodziej, Mariusz Kołton, Marcin Kucia, Jolanta 
Łakomska, Jarosław Machura, Marek Miśta, Tomasz Turek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krystyna Rok 
NIEOBECNI (2) 
Agnieszka Ajchenlaub, Barbara Gola 
 
Uchwała została podjęta 13 głosami ZA. (Imienny wykaz głosowania radnych stanowi 
załącznik do protokołu). 
Rada Miasta podjęła uchwałę zapisaną pod LVII/586/23 (Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu). 

 
 
5. Interpelacje i zapytania. 
 
 
Interpelacje i zapytania przedstawili radni: 

1. Radny Jarosław Machura w sprawie: naprawy nawierzchni ul. Borkowej, 
zabezpieczenia środków na naprawę ul. Kopernika, wpływów z podatków od 
mieszkańców Niwek oraz zabezpieczenia środków na remont ul. Dworcowej i 
Niepodległości (przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: 
nagranie od 00:58:53); 

2. Radna Krystyna Rok w sprawie zabezpieczenia środków w budżecie na 2024 
rok na przystanek autobusowy (przebieg wystąpienia utrwalono w wersji 
audio-video: nagranie od 01:00:07). 

Przewodnicząca Rady poinformowała, aby interpelacje radni przekazali drogą 
elektroniczną na adres mailowy Biura Rady Miasta, natomiast wersję papierową 
złożyli w siedzibie Urzędu Miasta Poręba. 

Głos zabrała Mieszkanka Poręby Elżbieta Żołnowska, powróciła do tematu dodatku 
socjalnego dla byłych pracowników Urzędu Miasta (przebieg wystąpienia utrwalono w 
wersji audio-video: nagranie od 01:00:29). 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra poprosił o sformułowanie pytań na piśmie. 
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Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej poinformowała, że istnieje możliwość 
umówienia się na spotkanie z Burmistrzem. Spotkania z mieszkańcami odbywają się 
w każdy poniedziałek. 

Pani Elżbieta Żołnowska zapytała, gdzie powinna zgłosić brak odpowiedzi na wniosek 
o udostępnienie informacji publicznej. 

Radca Prawny Michał Szachnitowski odpowiedział, że skargę na bezczynność kieruje 
się do sądu administracyjnego. 

Radny Mariusz Błaszczuk odniósł się do interpelacji dot. ul. Dworcowej oraz 
Niepodległości. Według ustaleń wykonawca inwestycji naprawi ubytki, więc nie ma 
potrzeby zabezpieczania środków na ten cel. 

 

6. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Elżbieta Kołodziej przedstawiła korespondencję jaka wpłynęła do 
Rady Miasta: 
 

W dniu 2 października 2023r.: 
 
- wpłynęło pismo od Wojewody Śląskiego z dnia 28.09.2023r. – rozstrzygnięcie 
nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały w części;  
 
W dniu 9 października 2023r.: 
 
- wpłynęła petycja od Górnośląskiego Stowarzyszenia Przewoźników Drogowych z 
dnia 25.09.2023 (sygn. RKP 2687); 
 
W dniu  10 października 2023r.: 
 
- wpłynęła uchwała Rady Miejskiej w Toszku wraz z prośbą o podjęcie tożsamej 
uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o 
podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 
postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w 
administracji i innych powiązanych tematycznie (sygn. RKPE 3192); 
 
W dniu  10 października 2023r.: 
 
- wpłynęło pismo z Ministerstwa Sprawiedliwości (sygn. 2739) przekazujące skargę z 
dnia 24.08.2023r.  
 
 
 
 
 



Strona 12 z 15 

 

KOMUNIKATY: 
 

Posiedzenia Komisji Termin Godzina Tryb/Miejsce 

Komisja Gospodarki i 
Ochrony Środowiska 
 

20.11.2023 
(poniedziałek) 

08:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Rewizyjna 
 
 

20.11.2023 
(poniedziałek) 

 

14:00 
 
 

MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Skarg, Wniosków i 
Petycji 
 

21.11.2023 
(wtorek) 

09:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Komisja Oświaty, Kultury, 
Zdrowia i Opieki Społecznej 
 

21.11.2023 
(wtorek) 

13:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

Sesja Rady Miasta  27.11.2023 
(poniedziałek) 

09:00 MOK w Porębie – sala nr 
28 
 

 

Głos zabrał Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil 
Kowalik, omówił temat klastra energii oraz planów dzierżawy działki na farmę 
fotowoltaiczną (przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 
01:22:51). 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra dodał, iż spółka MPWiK zamontowała dwie 
mikrofarmy fotowoltaiczne produkujące prąd przy stacji pomp i oczyszczalni ścieków. 

Radny Jarosław Machura wrócił przedmiotu swojej interpelacji (ul. Dworcowa oraz 
Niepodległości), poprosił Burmistrza Miasta Poręba o odpowiedź na piśmie. Poruszył 
również problem przekraczania prędkości na ul. Wiosennej oraz prosił o interwencję. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Turek powiedział, że w/w sprawę można 
zgłaszać na stronie internetowej, wówczas policja musi sprawdzić zgłoszenie. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra poprosił Radnego Jarosława Machurę o 
zgłoszenie zagrożenia, sam zobowiązał się przekazać sprawę do odpowiedniego 
referatu. 

Głos zabrała Radna Ewelina Janeczek. Powiedziała, że w marcu składała interpelację 
w sprawie skwerku przy ul. Zwycięstwa i ul. Kopalnianej. Wg odpowiedzi, prace w 
tym miejscu zostały zaplanowane do wykonania. Minęło 7 miesięcy i nic nie dostało 
zrobione. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że musi się skontaktować ze 
spółką. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Turek powiedział, że składał podobną 
interpelację w sprawie ul. Chopina i otrzymał odpowiedź, że z uwagi na okres lęgowy 
ptaków nie można przycinać drzew do listopada. 

Radna Ewelina Janeczek poruszyła temat OZE. W  umowach jest zapis, że przez 5 lat 
właścicielem instalacji jest Urząd Miasta i to na nim spoczywa obowiązek robienia 
przeglądów. Radna zapytała, dlaczego przeglądy nie są wykonywane. Bez 
przeglądów nie ma gwarancji. 

Burmistrz Miasta Poręba zapisał zgłoszony problem i zobowiązał się do sprawdzenia 
sprawy w odpowiednim referacie.  

Radny Mariusz Błaszczuk odniósł się do słów Radnego Jarosława Machury. 
Poinformował o swoich działaniach dot. ulicy Dworcowej oraz Niepodległości. 

Radny Marcin Kucia poruszył temat bezpieczeństwa drogowego. Zaproponował, aby 
zrobić wysepki na ul. Zakładowej, gdyż odbywają się tam wyścigi samochodów i 
motocykli. 

Radny Krzysztof Hamerlik powiedział, że nie ma możliwości montażu wysepek na ul. 
Zakładowej z uwagi na poruszające się po niej samochody ciężarowe. 

Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej powiedziała, że mieszkańcy apelowali 
o montaż wysepek również przy innych drogach lokalnych. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że nie ma możliwości montażu 
progów zwalniających. Referat NiGK pracuje nad projektem ograniczenia prędkości 
do 30 km/h. Na kolejna sesję pracownik referatu ma przygotować informację na 
temat poczynionych działań. 

Radny Marcin Kucia zaproponował, aby w przyszłości planować naprawy drogowe od 
miejsc o największym natężeniu ruchu. 

Radna Jolanta Łakomska zapytała, czy dziury na ul. Przemysłowej powstały w tych 
samych miejscach, co poprzednie. 

Radny Marcin Kucia odpowiedział, że miejsca łatania są w dobrym stanie, jednak 
wiele dziur nie zostało załatanych wiosną. 

Radna Jolanta Łakomska zgłosiła problem nowych dziur w miejscu łatania. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tomasz Turek powiedział, że jest również 
możliwość zamontowania dwóch progów zwalniających na dwóch pasach ruchu, co 
umożliwia przejazd samochodów ciężarowych o szerszym rozstawie kół. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra powiedział, że odrzucono pomysł montażu 
progów. 



Strona 14 z 15 

 

Radny Przemysław Kiliański powiedział, że zatoczki nie spełniają swoich zadań. 
Dodał, że w piątki najbardziej uczęszczane są drogi w Niwkach (omijanie korków). 

Radny Jarosław Machura zgłosił problem zapadlisk przy ul. Aksamitnej z powodu 
wymiany rurociągu gazowego. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra poprosił o przekazanie informacji na piśmie 
ze wskazaniem konkretnych posesji, aby Gmina mogła ją przekazać. 

Radna Ewelina Janeczek zgłosiła konieczność wycięcia gałęzi wierzb przy sklepie 
Biedronka. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra omówił następujące tematy 
(przebieg wystąpienia utrwalono w wersji audio-video: nagranie od 01:50:12): 
 
- plan przeznaczenia większych środków na naprawy drogowe; 
- wzorcowe przeprowadzenie wyborów parlamentarnych przez Gminę, bardzo wysoka 
frekwencja; 
- inwestycja budowy mediateki – zakończono współpracę z firmą z powodu braku 
gwarancji zakończenia robót (wykonano inwentaryzację, trwają przygotowania do 
wyłonienia nowego wykonawcy); 
- potrzeba wyłonienia nowego Prezesa spółki MPWiK. 

Radna Jolanta Łakomska zapytała, ile trwa wypowiedzenie Prezesa MPWiK i czy 
planowany jest audyt przy zmianie Prezesa. 

Sekretarz Miasta Poręba Barbara Baran odpowiedziała, że wypowiedzenie było ze 
skutkiem natychmiastowym. W kolejnym dniu ma się odbyć posiedzenie Rady 
Nadzorczej, która zajmie się również finansami spółki. Nie ma potrzeby audytu, gdyż 
na każdym spotkaniu badane są finanse spółki. 

Radna Grażyna Furmanek zgłosiła problem bardzo szybko zmieniających się świateł 
na przejściu obok sklepu Mila. 

Kierownik Referatu Nieruchomości i Gospodarki Komunalnej Kamil Kowalik 
powiedział, że zapisze temat. 

Burmistrz Miasta Poręba Ryszard Spyra poinformował o pozyskanych środkach na 
kanalizację ulicy Roździeńskiego oraz o projektach dot. ulicy Wiedzy i Projektowanej. 
Dodał, że powstawanie dziur w tych samych miejscach może być wynikiem fatalnego 
stanu dróg. Wykonawca jest porządną firmą. 

Radna Ewelina Janeczek powróciła do tematu nadpłat za wywóz nieczystości 
płynnych. 

Burmistrz Miasta Poręba powiadomił, że z uwagi na brak Prezesa osobą kontaktową 
jest prokurent. 
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7. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Kołodziej – wobec wyczerpania punktów 
porządku obrad – zamknęła obrady LVII sesji Rady Miasta Poręba VIII kadencji. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta Poręba 

 

Elżbieta Kołodziej 

 

Protokolantka: 

Anna Winczakiewicz 

Biuro Obsługi Rady Miasta 

 

Wszystkie głosowania przeprowadzone zostały za pomocą systemu eSesja. 

Wszystkie załączniki do protokołu są załącznikami w formie papierowej i znajdują się 

w Biurze Obsługi Rady wraz z protokołem. 

Przebieg sesji utrwalono w wersji audio-video: 

https://esesja.tv/transmisja/42255/nagranie.htm 

 
 


